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Het nieuwe Donorregaster,vanaf | ull 2020.
Wij Wat Net voor jou Detekent op donorregistecnl

GCOICOIOE
Bif VWS geldt een legitimatieplicht voor de toegang tot het ministerie. Dit betekent dat bif uw bezoek aan VWS om geldige legitimatie wordt gevraagd

voor u hetpand verder kunt betreden. Graag vraag ik uw aandacht hiervoor. Alvast bedankt voor de medewerking.

Voor routebeschrijving ga naar www.riksoverheid.nl/ministeries/\vws/contact/routebeschrjving
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Onderwerp: Lijntjes 17 december

Ha Tamara,

Vandaag in de kranten veel aandacht voor het vaccinatiebeleid. Zo wordt er geschreven dat tegen de tijd dat Nederland begint met

vaccineren er mogelijk al zo’n twee miljoen Britten zijn ingeént. Hierbij wordt ook gesteld dat Nederland niet in de Europese

voorhoede zit, terwijl Europese landen al traag zijn. Ook wordt er een vergelijking gemaakt met de voorbereidingen voor de

Mexicaanse griep in 2009, toen de voorbereidingen veel beter zouden zijn geweest. Dat er gewezen wordt op de ‘bottleneck’ van

computersystemen (voor de registratie van vaccinaties) krijgt in de kranten veel kritiek. De kranten berichten ook over het

schrappen van vakantievluchten door reisorganisaties. Daarnaast komt Minister van Nieuwenhuizen met aanvullende maatregelen.
De lange rijen de afgelopen dagen in de vertrekhallen op Schiphol zijn haar een doorn in het oog.

Ook de situatie rondom winkels als Action en HEMA krijgt veel aandacht, de communicatie vanuit het kabinet had beter gemoeten

op dit punt.
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Volgens de Kinderombudsvrouw groeit door het sluiten van basisscholen de kloof tussen kwetshare kinderen en kinderen die uit

beter gestelde gezinnen komen.

Waar was het ministerie van VWS tijdens de coronacrisis (Groene Amsterdammer, Investico)
Het ministerie van VWS had ook na de eerste golf geen visie, geen regie en geen plan aldus het artikel. Het artikel noemt hierbij

vele specifieke punten, bijvoorbeeld de opdracht aan GGD’s om samenwerking te stimuleren zonder daarvoor uitgerust te zijn. Ook

wordt patiénten-spreiding als probleem aangemerkt, deze wordt namelijk overgelaten aan ziekenhuisdirecteuren, met als gevolg

dat in sommige ziekenhuizen alles moet wijken voor covid-patienten terwijl in andere ziekenhuizen de niet-urgente behandelingen

gewoon door kunnen gaan. Ook wordt er gesteld dat VWS pas laat overging tot voorrang voor zorg- en onderwijspersoneel bij het

testen. Ook de routekaart kwam er, onder grote druk van de Veiligheidsregio’s, pas laat. Als er uiteindelijk een visie komt (de

testsamenleving), wordt er vooral geluisterd naar VNO-OCW in plaats van naar het OMT, met als gevolg dat bedrijfsbelangen een

grote rol krijgen bij de testplannen. Samenvattend wordt gesteld dat de opstelling van VWS tijdens de coronagolven neerkomt op

een tegenstrijdige mix van ‘keihard werken en laissez faire’, het ministerie laat hierbij de zwakste partijen, die de steun van het

ministerie het hardst nodig hebben, ‘het meest bungelen’.
- Het artikel uit forse kritiek op de manier waarop het ministerie omgaat met deze crisis

- We kijken kritisch naar ons eigen handelen en passen de geleerde lessen toe

- Bijvoorbeeld wat betreft de spreiding van patiénten, het kan niet zo zijn dat in het ene ziekenhuis de reguliere zorg

volledig wordt afgeschaald terwijl in een ander ziekenhuis ook de niet-urgente operaties doorgaan
-  Daarom is er een nieuw beleidskader opgesteld waardoor centraal kan worden afgedwongen hoe de patiénten verspreid

worden

- Dit heeft effect: patiénten worden nu veel beter verspreid met als gevolg dat urgente operaties door blijven gaan, we zien

bijvoorbeeld in de cijfers dat behandelingen voor maag-lever-darm ziekten op dit moment niet afgeschaald worden,

ondanks de hoge druk op de zorg

-  Daarbij wil ik ook mijn respect voor zorgmedewerkers nog een keer benadrukken, er wordt keihard geknokt, dag in dag

uit, dat de meest essentiéle operaties door blijven gaan in deze moeilijke periode is een groot compliment aan

zorgmedewerkers
- Met kritiek op het beleid gaan we eerlijk om, dit is cok de reden dat we evalueren hoe het ministerie omgaat met de

huidige crisis en waar we lessen uit kunnen trekken

- Het beeld dat het kabinet met vakantie is gegaan in de zomervakantie klopt niet, zo is er wel degelijk keihard gewerkt aan

het opschalen van de IC-capaciteit
- Omdat de tweede golf sneller, eerder en anders dan verwacht kwam, is het voor nu helaas weer alle hens dek om de druk

op de zorg te beperken
Dit is ook wat we zien in de ons omringende landen

Herstart topcompetities

Vanaf vandaag mogen alle topsportcompetities weer van start. Zeker vijfduizend sporters kunnen weer trainen en spelen
-  Zie Q&A in de bijlage.

Verschijnen rapport kinderopvangtoeslag

Er wordt aangenomen dat het rapport keihard zal zijn. Het rapport is een reconstructie en bevat geen conclusies en aanbevelingen.
-  Lijn volgt later vanochtend

Hoeveel ziekenhuisbedden er vrij zijn? Niemand die het weet (op basis van het artikel van de Groene Amsterdammer)
Veel belangrijke data van ziekenhuizen ontbreekt nog, zodat niet altijd duidelijk is welk ziekenhuis bedden over heeft. De les van de

eerste golf is dat corona niet opnieuw alle reguliere zorg mag verdringen. Daarom is het belangrijk dat ziekenhuizen goed
samenwerken en laten weten hoeveel bedden zij over hebben om patiénten van andere ziekenhuizen op te vangen. Door de

slechte samenwerking ontstaan grote regionale verschillen wat betreft het afschalen van reguliere zorg. Hoewel minister Van Ark

de ziekenhuizen in oktober verplichtte meer informatie te geven zijn veel belangrijke data nog altijd niet beschikbaar.

-  Lijn volgt nog

Stijging ziekteverzuim in de zorg

De stijging van het ziekteverzuim binnen zorg en welzijn wordt mede veroorzaakt door de coronacrisis. Cijfers laten zien dat met

name in maart en april het verzuim fors hoger was dan een jaar eerder. In de zomermaanden daalt het verzuim weer. Waarna in

september en oktober weer een toenemende stijging van het ziekteverzuim te zien is.

-  Ziekteverzuim kan psychische of fysieke oorzaken hebben. Tijdens de coronacrisis heeft een deel van de zorgmedewerkers

hun werk in emotioneel zware omstandigheden gedaan. Er was al druk op de zorg en dit is sinds de COVID-uitbraak

toegenomen. Het is voor al deze medewerkers van belang dat zij de mogelijkheid hebben om deze ervaringen goed te
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verwerken.

- De echte oplossing voor de druk op zorgverleners is het terugdringen van het aantal besmettingen. Het is en blijft

ontzettend belangrijk dat we ons met z'n alleen aan de regels blijven houden.

-  Mentale ondersteuning is in deze situatie heel belangrijk.
o Vanuit VWS worden daarom twee initiatieven gesteund:

= ‘Sterk in je werk
— Extra coaching voor de zorg’: voor laagdrempelige gratis mentale ondersteuning.

= Het contactpunt ‘Psychosociale ondersteuning voor zorgprofessionals’ van ARQ IVP, voor de meer complexe

hulpvragen.

o Verder is in opdracht van VWS het Informatie en Verwijs Centrum (IVC) opgericht. Hier kunnen zorgverleners en hun

leidinggevenden terecht voor informatie over zelfzorg, stress, angst en eenzaamheid.

-  Daarnaast zetten we volop in op het ontlasten van zorgprofessionals met mensen vanuit andere sectoren zoals de horeca.

We bieden deze mensen een opleiding aan via de Nationale Zorgklas en matchen ze aan zorgorganisaties via Extra Handen

voor de Zorg.
- Het kabinet versterkt deze initiatieven in de zorg met een budget voor tijdelijk betaalde Coronabanen. Hiermee kunnen

zorgarganisaties in de eerste helft van 2021 ongeveer 5.000 voltijdsbanen creéren waarmee overbelaste zorgverleners

worden ontlast.

Steeds minder vaccinaties tegen mazelen

Tegen mazelen bestaat een effectief en goedkoop vaccin. Toch sterven er nog altijd duizenden kinderen aan de ziekte. Meer dan

99% van alle ziekte- en sterfgevallen vond plaats in lage- en middeninkomenslanden. In grote delen daarvan is de dekkingsgraad

van het mazelenvaccin in de afgelopen tien jaar gedaald, na een geleidelijke stijging tot 2010. In Nederland was lange tijd zo'n 96%

procent van de mensen gevaccineerd, maar na 2005 daalde die vaccinatiegraad tot 93%. Gemiddeld krijgen jaarlijks tien tot twintig

Nederlanders mazelen, maar in 2013-2014 was er een uitbraak waarbij 2700 mensen ziek werden en een zevenjarig meisje

overleed.

-  Zorgelijk dat de dekkingsgraad in veel landen daalt

-  Mazelen is zeer besmettelijk en kan dodelijk zijn
- Bij het verspreiden van de coronavaccinaties in deze landen moet daarom de vaccinatiestructuur duurzaam verbeterd

worden

- Deze landen moeten kunnen rekenen op internationale steun hierbij
- Ook in Nederland houden we de situatie nauwlettend in de gaten om de voor groepsimmuniteit vaccinatiegraad van 95%

te waarborgen

Volgende testfase voor vaccin van tabaksproducent British American Tobacco

Een kandidaat-coronavaccin waaraan tabaksproducent British American Tobacco via zijn biotechdochter Kentucky BioProcessing

werkt, mag binnenkort op mensen worden getest. KBP kondigde vandaag aan van de Amerikaanse medicijnwaakhond FDA

toelating te hebben gekregen voor de eerste fase van klinische testen.

Succesverhaal biotechbedrijf Galapagos neemt dramatische wending

Galapagos was jarenlang bezig geschiedenis te schrijven, maar aan het succesverhaal is voorlopig een einde gekomen. Deze week

werd bekend dat het medicijn filgotinib van Galapagos werd afgewezen door de FDA en dus definitief niet beschikbaar komt voor

Amerikaanse reumapatiénten. Hiermee loopt het bedrijf grote potentiele winst op de Amerikaanse markt mis.

Cursus KNVB diverser dan ooit tevoren

Van de tien cursisten die zijn toegelaten voor de nieuwe trainerscursus ‘UEFA Pro’ heeft de helft een niet-westerse achtergrond.

Dat is weleens anders geweest, maar volgens de KNVB is dat nog geen direct gevolg van nieuw beleid.

-  Ditis goed nieuws

-  Belangrijk dat trainers een afspiegeling zijn van de multiculturele voetbalwereld

-  Datde KNVB hier mee actief mee bezig is merk ik ook in de gesprekken die ik met hen voer

Hartelijke groet,
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